
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 26. februar 2020 stillet følgende 

spørgsmål nr. 696 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kirsten Normann Andersen (SF). 

 

Spørgsmål nr. 696:  

”Tager ministeren højde for, at det kun er ca. 80% af uddannelsesstillingerne i almen 

medicin, der er besat de seneste 3 år, og tages der initiativer til at undersøge hvad 

der kan få besættelsesgraden højere op?” 

 

Svar: 

Jeg er opmærksom på, at der har været udfordringer med at besætte det dimensio-

nerede antal hoveduddannelsesstillinger i almen medicin de seneste år.  

 

Jeg er desuden bekendt med, at relevante parter arbejder målrettet på at hæve be-

sættelsesgaden, som er helt afgørende for, at vi får uddannet de læger, vi har brug 

for. Derfor er det også meget positivt, at opgørelsen over opslåede og besatte hoved-

uddannelsesstillinger for 2019 viser, at besættelsesprocenten for almen medicin er 

steget fra 81 % i 2018 til 87 % i 2019.  

 

Det er naturligvis vigtigt, at der fortsat arbejdes med at styrke den gode udvikling.   
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